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Л. МЕЛИКЯН – Роль внутренней и внешней мотивации в процессе 

изучения иностранного языка (на примере исследования в армяно-кувейтской 
аудитории). – В данной статье рассматривается роль внутренней и внешней 
мотивации в процессе изучения английского языка. В статье представлены 
результаты исследований, проведенные в армянских и кувейтских классах, 
согласно которым трудно отдать предпочтение какому-либо типу мотивации. 
Вместе с тем, несмотря на единодушное мнение в психологической литературе о 
том, что внутренний тип мотивации является более продуктивным, автор в работе 
пытается показать, что для подавляющего большинства кувейтских студентов 
внешняя мотивация является основным фактором, побуждающим их посещать 
занятия. 

Ключевые слова: иностранный язык, тестовый эксперимент, академическая 
успеваемость, внутренние и внешние мотивационные элементы 

 
L. MELIKYAN – The Role of Intrinsic and Extrinsic Motivation in Second 

Language Acquisition (based on Armenian-Kuwaiti Study Sample). – The paper 
discusses the role of intrinsic and extrinsic motivation in English language acquisition 
process. The paper presents the results of the research carried out in Armenian and 
Kuwaiti classrooms, which rejects the statement that extrinsic motivation “kills” 
intrinsic motivation and brings forward the statement that it is hard to give preference 
to any type of motivation: as long as intrinsic or extrinsic motivation can help learners 
reach their academic or practical aims, the type of motivation is not that important. 
Despite the unanimous opinion prevailing in psychological literature, stating that the 
intrinsic type of motivation is more encouraging and productive, an attempt is made to 
show that extrinsic motivation is the only factor for the overwhelming majority of 
Kuwaiti students that urges them to attend classes. 

Key words: foreign language, tests-based research, academic performance, learn, 
extrinsic motivational elements 


